
سخنگوى دولت:

6 میلیارد دلار آزادشده زیر کلید بانک 
مرکزى است

جزئیاتى از تغییر دهک بندى پرداخت یارانه ها

سخنگوى دولت در خصوص وضعیت امکانات دارویى و 
غذایى و کمک هاى انسان دوستانه ایران به غزه اظهار داشت: با 
عملکرد وحشیانه رژیم صهیونیستى و قطع آب و برق در غزه و 
بمباران این منطقه یک فاجعه انسانى در حال رخ دادن است و 
همه کشورها باید در زمینه رساندن کمک هاى انسان دوستانه 
به غزه تلاش کنند. على بهادرى جهرمى گفت: در عین حال 
رژیم صهیونیستى با محاصره غزه جلوى ارسال کمک هاى 
انسان دوستانه را گرفته است، اما تمامى تلاش دولت ما در 
کنار دیگر کشورها از جمله کشورهاى عرب منطقه این 
است که امکانى براى ارسال این کمک هاى انسان دوستانه 
فراهم شود. وى افزود:  جمهورى اسلامى ایران آماده ارسال 
کمک هاى انسان دوستانه به غزه است؛ ما از سازمان ملل و 
سایر مجامع بین المللى، کلیه کشورهاى اسلامى و آزادى خواه 
جهان مى خواهیم که براى رفع حصر از غزه تلاش و کمک هاى 
بشردوستانه خود را به غزه ارسال کنند. بهادرى جهرمى ادامه 
داد: هلال احمر جمهورى اسلامى ایران نیز قصد دارد اولین 
محموله حاوى آب، دارو و مواد غذایى را براى مردم غزه ارسال 
کند. دبیر هیأت دولت درباره وضعیت مهاجران افغانستانى، 
تصریح کرد: بخشى از مهاجران به صورت رسمى و قانونى 
وارد کشور شده اند و بخشى دیگر از روش هاى غیرقانونى در 
کشور ما سکونت دارند. کسانى که به صورت غیرقانونى وارد 
شده اند از سوى نیروى انتظامى شناسایى و مسترد مى شوند. 
وى یادآور شد: دولت براى ساماندهى آن دسته از افرادى که 
به صورت قانونى وارد شده اند، لایحه اى با عنوان سازمان ملى 
مهاجرت تدوین به مجلس ارسال کرده که از سال گذشته 
تاکنون بررسى و تصویب نشده است. رئیس جمهور نیز تاکید 
دارند که وزیر کشور هرچه سریعتر در زمینه ساماندهى اتباع 
خارجى اقدام کنند. سخنگوى دولت درباره وضعیت دسترسى 
ایران به 6 میلیارد دلار آزادشده و ادعاى برخى رسانه هاى 
غربى در زمینه دسترسى نداشتن ایران به این منابع، تأکید 
کرد: این توافق در زمان خودش با دقت و با تضمین کافى انجام 
شد. رسانه هاى آمریکایى براى بازى هاى سیاسى خودشان 
مطالبى را منتشر مى کنند. منابع با موفقیت از یون به یورو 
تبدیل شد و در حساب هاى 6 بانک ایرانى در قطر منتقل شد. 
این اقدامات به تأیید بانک مرکزى ایران نیز رسید و پول ها 
اکنون زیر کلید بانک مرکزى است. وى ادامه داد: جالب است 
که ابتدا اصل آزادسازى منابع را انکار مى کردند، بعد آن را 
بى اهمیت خواندند، بعد آن را خرج شده اعلام کردند، بعد 
گفتند هزینه تبدیل ارز بالا بوده، بعد گفتند محدود به چند 
کالاى خاص است. این منابع در اختیار کشورمان است و براى 
رشد تولید کشور استفاده خواهد شد. بهادرى درباره تهدیدات 
اخیر رژیم صهیونیستى و واکنش جمهورى اسلامى به آن، 
تصریح کرد: مقامات نظامى کشورمان پیش از این هم به این 
قبیل گزافه گویى ها پاسخ داده اند. رژیم صهیونیستى حتى 
جرأت تصور این موضوع یا تفکر به آن را هم ندارد. حتى پیش 
از اینکه فکرى در این زمینه داشته باشند پاسخ کوبنده اى 
از جمهورى اسلامى ایران دریافت خواهند کرد. دبیر هیأت 
دولت درباره واردات کالاهاى داراى مشابه داخلى از جمله 
در زمینه تجهیزات پزشکى، اظهار کرد: مجوز واردات یونیت 
دندانپزشکى بزرگسالان که کفایت تولید داخل دارد، به هیچ 
وجه داده نشده و نخواهد شد. اما موضوعى که به آن اعتراض 
شده به مجوز واردات یونیت دندانپزشکى اطفال مربوط بود که 
تولید مشابه داخلى ندارد. دولت خود را موظف مى داند که از 
واردات کالاهاى داراى مشابه داخلى جلوگیرى کند. بهادرى 
جهرمى درباره هدف گفت وگوهاى رئیس جمهورى با مقامات 
سایر کشورها در زمینه وضعیت جنگ در غزه، اظهار کرد: 
رئیس جمهورى در این گفت وگوها تاکید کردند کشورهاى 
اسلامى وظیفه دارند براى توقف هرچه سریع تر جنایات 
صهیونیست ها علیه فلسطینیان همکارى و همگرایى داشته 
باشند. تنها راه حل اساسى مشکل فلسطین به عنوان مساله 
اصلى منطقه، توجه به حقوق حقه مردم مظلوم این سرزمین 
است که بر اساس آن و طبق پیشنهاد جمهورى اسلامى ایران 
همه فلسطینیان در روندى دموکراتیک و در انتخاباتى آزاد 
و عادلانه سرنوشت خود را تعیین کنند. سخنگوى دولت 
درباره حضور ناوهاى آمریکایى در منطقه، تصریح کرد: حضور 
بیگانگان در منطقه ایجاد امنیت نمى کند بلکه اختلال امنیت 
مى کند و نشانه رویکرد ریاکارانه و مزورانه آمریکایى هاست. 
آمریکایى ها از یک طرف دعوت به خویشتن دارى و از سوى 
دیگر ناو جنگى به منطقه اعزام مى کنند که معناى آن براى 
کشورهاى منطقه روشن است. وى تاکید کرد: ارسال ناو 
هواپیمابر و سایر تجهیزات نظامى از سوى آمریکا به منطقه، 
معنایى جز ضعف و اعتراف آنان به نزدیکى پایان حیات 
منحوس رژیم صهیونیستى و ناتوانى بیش از پیش این رژیم در 
مقابل نیروهاى مقاومت ندارد که از هر سو تحت تحریم هستند. 
بهادرى جهرمى درباره جزئیات تغییر دهک بندى پرداخت 
یارانه ها، تأکید کرد: قرار است شیوه دسته بندى تغییر و از 
دهک بندى به صدك بندى عوض شود. این امر براى افزایش 
دقت و میزان اشراف بر دسته بندى دهک هاست و تغییرى در 
پرداخت یارانه ها صورت نمى گیرد. نه یارانه  افزایش مى یابد و 
نه شیوه پرداختش تغییر مى کند. براساس رویه سابق و با دقت 
صدکى انجام مى شود. وى درباره نوسانات اخیر بازار ارز اظهار 
کرد: واکنش جهانى و منطقه اى به ناامنى و مسائل جغرافیایى 
مانند جنگ اخیر طبیعى است که در بازار واکنش هایى به همراه 
داشته باشد اما با اقدامات بانک  مرکزى ثبات نسبى به بازار 
بازگشته و آثار آن مقطعى و کوتاه مدت خواهد بود. بهادرى 
جهرمى درباره اقدامات اخیر براى فعال شدن کریدور شمال  
جنوب و افتتاح آزادراه شیراز - اصفهان، اظهار کرد: اینکه 
ایران از گذشته چهارراه تجارت این منطقه بوده از افتخارات 
ماست. یکى از نمادهاى شناخت ایران همان چهارراه بازرگانى 
ابریشم است و نگاه  راهبردى دولت در این زمینه توجه بر مزیت 
جغرافیایى و مسیر خودرویى کریدور شمال جنوب است که 
مسیر ریلى هم دارد. وى افزود: افتتاح این آزادراه هم مسیر را دو 
ساعت کوتاه تر مى کند، هم مصرف سوخت را کاهش مى دهد 
و هم در نتیجه آن کاهش آثار مخرب زیست محیطى را شاهد 
خواهیم بود. در مسیر این آزادراه نهال کارى هم در دستور است. 
یکى دیگر از مهمترین مزیت هاى این بزرگراه امنیت آن است. 

آرمان ملى- آیت ا... محمد اشرفى اصفهانى 
از نمایندگان ادوار مجلس و همچنین پایه گذار 
مسجد امیرالمومنین(ع) و حوزه علمیه پیرامون 
این مسجد است که دهه ها است به فعالیت مذهبى 
عقیدتى و فرهنگى مى پردازد و حال که این مسجد 
جایگاه و پایگاهى براى خود پیدا کرده است برخى 
جریانات درصددند تا با نفوذ در این مسجد آن را 
که تا دهه ها با مدیریت فرزند شهید محراب اداره 
شده در اختیار بگیرند. در همین راستا نیز آیت  ا... 
محمد اشرفى اصفهانى با «آرمان ملى» از این 
کارشکنى ها و همچنین همایش چهلمین سالگرد 
شهید محراب آیت ا... عطا ءا... اشرفى اصفهانى گفته 

است که در ادامه مى خوانید. 

اهداف برگزاى همایش چهلمین سالگرد 
شهادت شهید محراب حضرت آیت ا... 

اشرفى اصفهانى چیست؟ 
اهداف برگزارى این همایش عبارت است از 
بررسى شخصیت شهید محراب، مقام علمى، 
دوران مبارزات، موقعیت ایشان در کشور و جایگاه 
آن شهید نزد امام است. امام عنایت زیادى به 
آیت ا... اشرفى اصفهانى داشتند. در مدت چهل 
سالى که از شهادت ایشان مى گذرد کمتر کسى 
وجود دارد که از جایگاه علمى، مبارزات، مقام 
علمى و موقعیت ایشان در حوزه هاى علمیه 
اطلاع نداشته باشد. اما نسل جوان یعنى متولدین 
دهه هفتاد، هشتاد، نود و حتى شصت را باید با 
شخصیت و اندیشه هاى آیت ا... اشرفى اصفهانى 
آشنا کنیم.  متأسفانه امروزه شهداى محراب 
مظلوم واقع شده اند. در بسیارى از مجامع اگر از 
مردم سوال کنید که شهداى محراب کدامند؟ 
اطلاع ندارند و اگر بدانند ترتیب آن ها را نمى دانند. 
بنابراین شهداى محراب باید زنده و جاودان 
بمانند. به ویژه لازم است نسل جوان این بزرگان را 
بشناسند. چرا دشمنان محراب را هدف قرار دادند 
و این بزرگان را در محراب شهید کردند؟ چون 
ضربه اى که دشمنان انقلاب و منافقین خوردند 
از ناحیه بزرگانى بود که در محراب و اقامه نماز 
نقش داشتند و به واسطه تلاش هاى آنان جمعیت 
میلیونى در نمازها حضور پیدا مى کردند. دشمنان 

مى خواستند ابهت نماز جمعه را بشکنند لذا این ها 
را هدف قرار دادند.

  در ساخت مسجد و مجموعه مذهبى 
و فرهنگى جامع امیرالمومنین(ع) کمک 

دولتى هم داشتید؟ 
فقط 5 میلیون تومان از دولت آقاى هاشمى 
رفسنجانى گرفتیم و بقیه، ریالى به ما کمک 
نکردند. سازمان اوقاف یک سوزن ته گرد هم 
به ما کمک نکرد؛ طى این سى سال یک ورق 
کاغذ بدهند یا یک تلفن بزنند که فلانى زنده اى؟! 
هیچ، ابدا. کارى که ابتدا فکر کردم خوب است 
اما بعدا متوجه شدم که اشتباه است، این بود که 
عرصه این مجموعه را به نام اوقاف کردم. زمین 
شهرى زمانى که با ما قرار بست گفتند: آقاى اشرفى 
قرارداد به نام چه کسى باشد؟ به نام خودت؟ به نام 
شهید محراب؟ من گفتم: هیچکدام بلکه به نام 
اوقاف باشد. نسجیده و بدون بررسى و کارشناسى 
جمله اى گفتم و خودم را در چاله انداختم. الان 
متوجه شدم که چاله اى است که انتها ندارد. آقاى 
هاشمى رفسنجانى به من اعتراض کرد که چرا این 
کار را کردى؟ حتى آقاى رئیسى گفت که اشتباه 
کردى. همه گفتند که اشتباه کردى. بنده این 
کار را کردم تا ذهن و تصور مردم مغشوش نشود 

که آقاى اشرفى اینجا را ساخته و براى خودش و 
خانواده اش استفاده مى کند. خواستم ذهن مردم 
را پاك کنم لذا گفتم که به نام اوقاف باشد. اوقاف در 
طول این سال ها کارشکنى داشت که یکى دو نوبت 
به رهبرى نامه نوشتم، ایشان در قضیه ورود کردند، 
رئیس اوقاف را خواستند که بروید، با ایشان کنار 
بیایید و  مساله را حل کنید. ما الان خیلى با اوقاف 
مشکلى نداریم اما مهم، تولیت اینجاست که من 
اختیار تام داشته باشم و بتوانم کارى انجام دهم. 
متأسفانه از ابتدا دنبال تولیت نرفتم. آقاى نظام زاده 
رئیس اسبق اوقاف بنده را راهنمایى کرد که «به نام 
اوقاف کردى، حدأقل تولیت آن را مى گرفتى.» من 

اشتباه کردم که تولیت مسجد را نگرفتم. 

*هدف ساخت حوزه علمیه در این 
مجموعه چه بود؟ 

در این مجموعه حوزه علمیه تأسیس کردم و 
نیت بنده این بود که نام پدر احیا و مطرح شود و 
اهداف ایشان همواره زنده بماند. متأسفانه از طریق 
اوقاف آقاى شیخ علیرضا پناهیان در مجموعه ما 
نفوذ کرد. من از همه مراجع تولیت دارم. مراجع 
مرجع هستند یا نیستند؟ اگر هستند احترام آن ها 
بر همه واجب است. وقتى که مراجع نوشتند آقاى 
اشرفى متولى و منصوب ما است یا در تولیت نوشتند 

که ایشان را تنفیذ مى کنیم، باید همه نسبت به آن 
تسلیم شوند اما متأسفانه آقاى پناهیان در این 
ماجرا با حمایت اوقاف ورود کرد و ما الان با ایشان 
مشکل پیدا کردیم لذا بار دیگر خدمت رهبرى نامه 
نوشتم. آیت ا... اعرافى و مسئولان حوزه تهران در 
جریان هستند. عنایت و نیت من این است که به 
نام شهید محراب بخشى از مجموعه را به نام حوزه 
علمیه تأسیس کنم که متأسفانه آقاى پناهیان 
بدون رعایت موازین شرعى، عقلانى، اخلاقى، 
عرفى و قانونى به وسیله عوامل خود خرابکارى کرد 
و من حتى به دادگاه ویژه روحانیت شکایت کردم 
اما آقایان مکرر مى گویند مشکل را حل مى کنیم! 
الان چندین ماه است که درگیر این ماجرا هستیم 
و منتظریم که رهبرى به عنوان فصل الخطاب ورود 
کنند، اگر ایشان دستور دهند که آقاى اشرفى 
مسجد را رها کن، من مى گویم سمعاً و طاعتا. 
من که مسجد را براى خودم نساختم، براى مردم 
ساختم. سى سال از عمرم را به اعتبار مولا على(ع) 
، شهید محراب و از موقعیت و جایگاهى که در نظام 
جمهورى اسلامى در دولت ها و مجلس داشتم 
براى ساخت این مسجد گذاشتم. الان که مسجد به 
جایگاهى رسیده آقایان دندان طمع تیز کرده اند، 
به هیچ عنوان عقب نشینى نمى کنند و اعصاب بنده 

و خانواده را به هم ریخته اند. 

چطور شد که آقاى پناهیان را راه دادید؟ 
من وى را راه ندادم، اوقاف وارد کرد. با آقاى 
خاموشى رئیس اوقاف که گفت وگو کردیم، گفت:  
«حضور آقاى پناهیان موقت است، ایشان را مدتى 
بپذیرید، من جایى براى ایشان پیدا مى کنم تا 
جابه جا شوند.» اما متأسفانه ایشان جا خوش کرده 
است. ایشان براى فعالیت خود مجوزى با عنوان 
«موسسه دارالحکمه» دارد که حوزه نیست. ایشان 
دید جا گیرش نمى آید و فضاى اینجا بزرگ است، 
جا خوش کرده و نمى رود.  حتى یکبار خواستم 
فراخوانى دهم و از موقعیت و جایگاه مردم استفاده 
کنم، ولى دوستانى به دفتر مسجد آمدند و از من 
خواهش کردند که فراخوان را کنسل کنید و من 
هم موقتا کنسل کردم ولى همچنان منتظرم که 

ایشان اینجا را رها کند و برود.

3سیـاسـت سال پنجم
شماره   1671

چهار شنبه
1402.07.26
02    ربیع الثانى     1445/    18   اکتبر     2023

a r m a n m e l i . i r

گــــزارش

ذره بین

آیت ا... محمد اشرفى اصفهانى در گفت وگو با «آرمان ملى»:
آقاى خاموشى رئیس اوقاف گفت حضور آقاى پناهیان در مسجد امیرالمومنین (ع)، موقت است اما ایشان جا خوش کرده!

ا︫︐︊︀ه ﹋︣دم ﹋﹥ ︑﹢﹜﹫️ ﹝︧︖︡ را ﹡﹍︣﹁︐﹛
   براى ساخت مسجد، فقط 5 میلیون تومان از آقاى هاشمى رفسنجانى گرفتیم و بقیه، ریالى کمک نکردند

باید نسل جوان را با شخصیت و اندیشه هاى آیت ا... اشرفى اصفهانى آشنا کنیم

آرمان ملى – مطهره شفیعى: گویى نسبت نزدیکى میان 
صداوسیما و انتصاب هاى دولتى برقرار است! چرا که مجرى هاى 
زیادى از صداوسیما سوار اتوبوس پاستور شدند و دیگر به جام جم 
بازنگشتند. جالب اینجاست که عملکرد برخى از این مجرى ها به 
نحوى نبود که مورد رضایت صاحبنظران قرار گیرد. به همین علت 
برخى از آنها مانند عبدالملکى مجبور به استعفا از وزارت شدند و به 

بخش هاى دیگر در دولت رفتند و برخى دیگر هم سکوت کردند. 
  جدیدترین انتصاب مجرى در دولت

اخیرا خبر انتصاب محمدحسین صیرفى نفیس، مجرى شبکه 
قرآن به عنوان عضو هیات مدیره شرکت ملى نفتکش منتشر شده 
است. برخى او را مداح معرفى مى کنند. انتصاب افراد غیرمتخصص 
در شرکت ملى نفتکش که یکى از حساس ترین شرکت هاى نفتى 
محسوب مى شود؛ موجب شوك جامعه نفتى ایران شده است . شاید 
جالب باشد بدانید مجرى شبکه قرآن جایگزین حسین علایى، 
نخستین فرمانده نیروى دریایى سپاه پاسداران شده است. گفته 
مى شود ظاهرا نام صیرفى نفیس در دو شرکت ثبت شده است 
یکى شرکت سیمرغ آهنینن ایرانیان که او از سال 95 تا 97 فعال 
در آن حضور داشته است. نکته قابل تامل آنکه این شرکت در سال 
89 یعنى زمان ریاست جمهورى احمدى نژاد ثبت شده است. نام 
شرکت دیگر «کشتیرانى دریانورد کیش» است و صیرفى مدیرعامل 
بوده است. جالب اینجاست که مجتبى دزفولى نسب نایب رئیس 
هیات مدیره این شرکت، درسال 90 که احمدى نژاد بر سر کار بود 
به عنوان سرپرست روابط عمومى شرکت نفت و گاز پارس منصوب 
شد. از نیما ولى زاده  چارى هم تنها یک کتاب با عنوان «عوامل موثر بر 
بیش اطمینانى مدیریتى در پیش بینى سود» منتشر شده است که 
عضو هیات مدیره این شرکت است و دیگر اعضاى هیات مدیره همین 
شرایط را دارند. این شرکت نیز در سال 87 یعنى دولت احمدى نژاد 
تاسیس شد و وضعیت فعال دارد. آدرس دفتر مرکزى این شرکت هم 
هرمزگان است و تهران نیست! بنابر آنچه گفته شد، مشخص نیست  
فردى با این رزومه کارى چطور سر از صداوسیما و مجرى گرى در 

شبکه اى درآورد که ارتباطى با فعالیتش در صداوسیما ندارد!

  عبدالملکى بازنده میدان دولت
دو سال و اندى قبل یکى دیگر از مجریان صداوسیما به وزارت 
رسید. در اذهان هست که عبدالملکى در کسوت متخصص و 
مشاوره کسب وکار، در فصل دوم مسابقه «میدون» به عنوان یکى 
از داوران حضور داشت اما به یکباره به عنوان وزیر تعاون کار و رفاه 
اجتماعى معرفى شد. این انتصاب با انتقادات زیادى همراه بود 
چراکه عبدالملکى داراى رزومه مورد انتظار براى وزارت را نداشت . 
پیش بینى ها درباره عدم موفقیت او به حقیقت پیوست و چون او در 
نهایت به خاطر عدم موفقیتش و حاشیه هایى که ایجاد کرد، مجبور 
به استعفا شد. او در متن نامه خود به رئیس جمهور آورده که «براى 
افزایش هماهنگى در دولت استعفا مى دهم و سرباز انقلاب و دولت 
باقى خواهم ماند.» دولت تمایلى به جدایى این مجرى سابق نداشت 
بنابراین عبدالملکى دبیر شوراى عالى مناطق آزاد تجارى- صنعتى 

و ویژه اقتصادى شد. 
  خانعلى زاده چرا سمت گرفت؟

مهدى خانعلى زاده مجرى دیگرى بود که به مدیرعاملى سازمان 
منطقه آزاد کیش رسید. خانعلى زاده فارغ التحصیل مقطع دکترى 
در رشتۀ روابط بین الملل از دانشگاه علامه طباطبایى است که او 
را به عنوان مجرى برنامه تلویزیونى اجتماعى، فرهنگى و سیاسى 
«بدون توقف» مى شناسند. او همچنین به عنوان کارشناس در برنامه  
«سیاست خارجى» از شبکه3 صداوسیما نیز ایفاى نقش کرده است. 
خانعلى زاده داراى سابقه نویسندگى و مترجمى است و از جمله آثار او 
مى توان به کتاب هاى «اروپا 2030»، «من ترسو نیستم»، «آن سوى 

میز» و «کریسمس در نیاوران» اشاره کرد. 
  قالیباف یکسال دوام آورد

امید قالیباف هم  یکى دیگر از مجرى هاى تلویزیون بود که خرداد 
سال گذشته با حکم سیدرضا فاطمى امین به عنوان مشاور وزیر در 
امور رسانه و سخنگوى وزارت صنعت، معدن و تجارت منصوب شد. 
او نیز چندى بعد از استیضاح وزیر صمت که منجر به برکنارى اش 
شد، در تاریخ 30 خرداد 1402 در صفحه شخصى توییتر خود نوشت: 
«ماموریت یک ساله من به عنوان سخنگوى وزارت صمت پایان یافت. 

تلاش کردیم در این مدت با تعامل سازنده با تمام رسانه ها پاسخ 
اعتماد دکتر فاطمى امین را بدهم.» امید قالیباف مجرى برنامه هایى 
مانند گفت وگوى ویژه خبرى و میز اقتصاد بود. حکم سیدرضا فاطمى 
امین وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز که براى قالیباف صادر کرد، 
بدین شرح است: «نظر به شایستگى، تعهد و تجارب ارزنده جنابعالى، 
به موجب این حکم به سمت «مشاور وزیر در امور رسانه و سخنگوى 
وزارت صنعت، معدن و تجارت» منصوب مى شوید. انتظار مى رود با 
همگرایى همه بخش هاى مرتبط در وزارت صنعت، معدن و تجارت و 
سایر سازمان هاى حاکمیتى در خدمت به مردم و کسب وکار ها کوشا 
باشید. توفیق جنابعالى را از خداوند علیم و حکیم و حضرت، ولى عصر 

(روحى فداه) خواستارم.» 
  مجرى تندرو کجاست؟

در سال 1400 هم على اکبر محرابیان وزیر نیرو و رئیس شوراى 
موسسه گنجینه ملى آب ایران در حکمى «محمدحسین رنجبران» 
را به ریاست گنجینه ملى آب ایران منصوب کرد. «گنجینه ملى 
آب ایران» مصوب شوراى عالى انقلاب فرهنگى است که به منظور 
حفظ ارزش ها، فرهنگ و تمدن غنى و گرانبهاى گذشتگان 
کشور و ارائه تلاش بى وقفه آنان در استفاده هرچه مفیدتر از آب 
تشکیل شده است. محمدحسین رنجبران که ریاست گنجینه 
ملى آب را عهده دار شده، سابقه مدیرکل سابق روابط عمومى 
سازمان صداوسیما و وزارت رفاه و تأمین اجتماعى و سردبیرى و 
تهیه کنندگى و اجراى چند برنامه گفت وگومحور رسانه ملى را در 
کارنامه کارى خود دارد. رنجبران مجرى مناظرات انتخابات ریاست 
جمهورى 1400 بود. محمدحسین رنجبران یکم شهریورماه سال 
1396 شمسى با حکم دکتر على عسگرى، رئیس صداوسیماى 
جمهورى اسلامى ایران به عنوان مدیرکل روابط عمومى این 
سازمان منصوب شد. وى مدتى مدیر گروه اجتماعى و مستند شبکه 
قرآن نیز بود. البته با تغییر رییس صدا و سیما و روى کار آمدن تیم 
پیمان جبلى، او از صدا و سیما بیرون  آمد که هنوز دلایل آن به 
روشنى عنوان نشده ولى اختلاف رنجبران با تیم جبهه پایدارى را 

علت اخراج او از صداوسیما عنوان کردند. 

دولت همچنان علاقه به انتصاب صداوسیمایى ها دارد

چه خبر از شرکت هرمزگان مجرى تلویزیونى جدیدالورود به دولت؟
      قطار پرسرعت جام جم به پاستور

ح کم پرونده نفتکش غول پیکر 
آریانا صادر شد

22 سال حبس؛ 41 هزار و 179
میلیارد و 539 میلیون جریمه نقدى

مجتبى قهرمانى، رئیس کل دادگسترى 
آخرین  تشریح  در  هرمزگان  استان 
یافته  قاچاق سازمان  پرونده  جزئیات 
سوخت موسوم به آریانا از صدور حکم 
محکومیت براى متهمان این پرونده خبر 
داد. رئیس کل دادگسترى هرمزگان در 
این خصوص اظهار داشت: در ادامه روند 
مبارزه بى امان با قاچاق سوخت در استان 
هرمزگان با گسترش چتر اطلاعاتى و 
پس از یکماه رصد تحرکات و اقدامات 
و  خلیج فارس  در  سوخت  قاچاقچیان 
دریاى عمان، 30 مهرماه سال 1401 به 
دستور مقام قضائى، سه فروند کشتى 
خارجى به اتهام قاچاق سازمان یافته 
سوخت توقیف شدند که از این شناور ها 
حدود 12 میلیون لیتر گازوئیل ایرانى 
کشف و ضبط شد. وى در ادامه افزود: 
در جریان تاراج سرمایه هاى ملى ایران 
توسط این قاچاقچیان سوخت، یکى از 
شناور هاى توقیفى با نام نفتکش آریانا با 
حمل حدود 5/11 میلیون لیتر گازوئیل 
قاچاق، به عنوان کشتى مادر، سوخت هاى 
قاچاق را از سایر کشتى هاى کوچکتر و 
لنج ها تحویل مى گرفته است. قهرمانى 
تصریح کرد: دو کشتى دیگر نیز مبادرت به 
دریافت سوخت از لنج هاى ایرانى و قایق ها 
مى کردند و این سوخت را به نفتکش 
آریانا منتقل مى کردند. وى یادآور شد: 
در جریان توقیف این شناور ها 40 نفر از 
سرنشینان آن ها اعم از ناخدا ها و ملوانان 
و اشخاصى که به عنوان سرشبکه اقدام به 
قاچاق سازمان یافته گازوئیل از سواحل 
هرمزگان به یکى از کشور هاى خارجى 
مى کردند نیز دستگیر شدند و در خصوص 
اتهامات آن ها پرونده قضائى تشکیل شد. 
قهرمانى بیان داشت: در جریان بازرسى از 
این کشتى هاى خارجى، ده ها برگ، فاکتور 
و رسید تحویل سوخت قاچاق توسط 
لنج ها و قایق هاى ایرانى با ذکر مشخصات 
خریداران و فروشندگان هم کشف و ضبط 
شده است. وى خاطرنشان کرد: همچنین 
اسناد الکترونیکى و داده پیام هاى موجود 
در گوشى هاى تلفن همراه و اقلام فنى 
کشف شده از متهمان نشان دهنده اقدامات 
سازمان یافته آن ها با استفاده از یک 
براى تحویل سوخت  پیچیده  عملیات 
قاچاق از لنج ها و کشتى هاى کوچک به 
نفتکش هاى بزرگ خارجى در آب هاى 
آزاد است. رئیس کل دادگسترى هرمزگان 
اظهار داشت: در نتیجه تحقیقات قضائى 
در دادسراى عمومى و انقلاب بندرعباس 
مشخص شد، تجهیزات کمک ناوبرى این 
کشتى ها با هدف پنهان شدن از دید رادار ها 
مکررا خاموش شده است و قاچاقچیان 
به صورت کاملا غیر استاندارد مبادرت به 
انتقال سوخت با روش کشتى به کشتى 
در دریا کرده اند. این مقام قضائى گفت: 
محکومان با سوختگیرى هاى غیراستاندارد 
در دریا موجب آلودگى گسترده زیست 
محیطى و ایجاد مخاطره براى آبزیان و 
موجودات زنده شده اند که تخلفات آن ها 
از این حیث نیز در دست بررسى است. 
رئیس کل دادگسترى استان هرمزگان 
یادآور شد: پس از تکمیل مراحل تحقیقات 
و صدور کیفرخواست در دادسراى عمومى 
و انقلاب بندرعباس، این پرونده در شعبه 
دادگاه انقلاب این شهرستان، رسیدگى و 
در نهایت منجر به صدور حکم محکومیت 
بدوى شد. مجتبى قهرمانى تصریح کرد: 
به موجب حکم صادره از دادگاه انقلاب 
بندرعباس؛ ضمن ضبط یک فروند کشتى 
یدك کش خارجى به ارزش 22 میلیارد و 
500 میلیون تومان، با تعیین حبس براى 
متهمان، آن ها در مجموع به 22 سال 
حبس محکوم شده اند. وى خاطرنشان 
کرد: متهمان به پرداخت 41 هزار و 179
میلیارد و 539 میلیون و 911 هزار و 300

ریال جزاى نقدى نیز محکوم شده اند که 
در صورت عدم پرداخت جزاى نقدى، 
هر سه کشتى خارجى به ارزش بیش از 
دو هزار و 537 میلیارد ریال به نفع دولت 
مصادره و ضبط خواهند شد. رئیس کل 
دادگسترى هرمزگان تأکید کرد: 11
میلیون لیتر سوخت کشف شده از این 
شناور ها هم طبق روال قانونى با دستور 
قضائى به شرکت ملى نفت ایران تحویل 
داده شده است. قهرمانى بیان داشت: 
لنج هایى که مبادرت به انتقال و فروش 
گازوئیل قاچاق به این کشتى هاى خارجى 
کرده اند نیز توقیف شده اند و اتهامات 
مالکان آن ها در پرونده دیگرى با عنوان 
قاچاق سازمان یافته 27 میلیون لیتر در 
حال رسیدگى است. گفتنى است؛ نفتکش 
خارجى آریانا به همراه دو کشتى دیگر در 
تاریخ 30 مهرماه 1401 توسط رزمندگان 
منطقه یکم نیروى دریایى سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامى به دلیل قاچاق سازمان یافته 
سوخت در آب هاى خلیج فارس توقیف 

شده است.

در سیستم هاى دولتى براى 
انجام «عمل جراحى» 
از بیمار دلار  و طلا گرفته 

مى شود

حواشى پیرامون کادر درمان و پزشکان تمام نشدنى است 
و روزى نیست که در دولت، مجلس یا سایر نهادها در این 
خصوص صحبتى نباشد. در این راستا؛ مسعود پزشکیان 
نماینده تبریز در جریان بررسى بندى از لایحه برنامه هفتم 
توسعه که به محدودیت فعالیت پزشکان در یک مرکز درمانى 
و در مقابل اصلاح نظام پرداخت کارانه به آنها مى شد، تاکید 
کرد: همین امروز در سیستم هاى دولتى، دلار و طلا براى انجام 
یک عمل گرفته مى شود و کسى هم پاسخگو نیست. در تمام 
بیمارستان هاى دولتى پول مى گیرند تا عمل انجام دهند ما 
باید با رانت برخورد کنیم اما نمى شود به یک پزشک و عضو 
هیات علمى گفت با حقوق 10 تا 30 میلیون در بیمارستان بمان 

و به مردم خدمات ارائه کن، پزشک زیربار نمى رود.

پیش بینى متفاوت 
« متکى» از 

مشارکت مردم

مشارکت در انتخابات یکى از مسائلى است که همه 
دستگاه ها و نهادهاى اجرایى و نظارتى بدان تاکید دارند اما 
شرایط جامعه نشان مى دهد که مردم چندان نگرش مثبتى 
به انتخابات ندارند. در این راستا سخنگوى شوراى وحدت 
نیروهاى با بیان اینکه نظرسنجى هاى مربوط به میزان مشارکت 
در سه یا چهار ماه منتهى به انتخابات، به خاطر بعضى مطالبات 
و ناراحتى ها چندان واقعى نیستند، تصریح کرد: یکى از عوامل 
موثر بر افزایش مشارکت، عملکرد دولت ها است. بدون شک 
اقدامات دولت در حوزه معیشتى و مطالبات مردمى، در ماه هاى 
آینده بر میزان مشارکت اثر خواهند گذاشت. منوچهر متکى 
گفت: طبق نظرسنجى ها درصد قابل توجهى گفته اند که اگر 
تورم به وضع قابل قبول برسد، ما در انتخابات شرکت مى کنیم.


